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Uttalande angående oro för tungmetaller i insjöfisk 

Tungmetaller har i historisk tid distribuerats ut i naturen i sådan omfattning att fisk har kommit att 
erhålla så höga värden av tungmetaller att det har ansetts som hälsovådligt.  

Samhället uppmärksammade problemen och såg redan under förra seklet till att de aktiviteter som 
åstadkommit problemen avvecklades. 

De toppvärden som uppmättes när problemen var som störst har därefter minskat allteftersom 
deponeringen i naturen minskat. 

I vår bedömning utifrån Biotadatabasen från 2019 har inte kunnat konstateras värden som uppnår de 
gränsvärden som fastställts av våra myndigheter hos fisk som utgives på marknaden. Historiska 
mätvärden som ligger under gränsen kan dessutom inte förväntas ligga högre idag, eftersom 
deponeringen upphört och vi statistiskt kan belägga avtagande värden i fisk. 

I Biotadatabasen fanns inga vatten där fisk har överskridande värden, vilket kan ses i den 
sammanfattning som framställdes av Sic 2019. 

I efterföljande utsaga från Magnus Karlsson och IVL fastställs att det inte finns anledning att tro att 
det i något fall finns anledning att misstänka att någon fisk från insjön skulle ha värden överstigande 
gränsvärdena. 

IVL är tveklöst den forskningsinstitution som har störst anseende i landet avseende miljögifter, vilket 
vi vilar vår egen bedömning på.  

Vi har stor förståelse för den oro och kundomsorg som ni som köpare känner avseende gifter, men vi 
anser att ni som köpare bör förhålla er till samma vetenskapliga kompetens som gör att våra 
medlemmar med gott samvete kan erbjuda våra produkter för försäljning till er. 
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